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1. Godkendelse af dagsorden og tidsplan 
 
 
2 Sager til diskussion / beslutning 
 
2.1_a: Lukket punkt: Indstilling til medlem af Danske Fysioterapeuters pris 2025 
 
 
2.1_b: Lukket Punkt: Udpegning af Æresmedlem af Danske Fysioterapeuter 
 
 
2.2_a: International politik 

Indstilling: 
Det indstilles,  

• at hovedbestyrelsen godkender politikpapir om Danske Fysioterapeuters samarbejde med in-
ternationale fysioterapeutforeninger og fora. 

 
Resumé: 
Hovedbestyrelsen skal beslutte prioritering for Danske Fysioterapeuters samarbejde med internatio-
nale fysioterapeutforeninger og fora.  
Med udgangspunkt i hovedbestyrelsens indledende drøftelse og inputs til prioritering af samarbejdet 
med de nordiske lande, den europæiske region og verdensorganisationen, er der udarbejdet et poli-
tikpapir (se bilag). 
Papiret beskriver formål med samarbejdet, rammerne for samarbejdet og prioriteringen af samarbej-
det med henholdsvis de nordiske lande, den europæiske region og verdensorganisationen. Politikpa-
piret indkredser ligeledes sekretariatets opgaver i forbindelse med det internationale samarbejde.   
Med politikpapiret lægges der op til, at Danske Fysioterapeuter primært prioriterer det nordiske sam-
arbejde, da de nordiske lande deler værdier og ligner hinanden strukturelt. Der er i forvejen et tæt 
samarbejde på tværs af de nordiske lande. Danske Fysioterapeuter deltager i kontinuerlige fastlagte 
formandsmøder og ad hoc møder mhp. at være orienterede og opmærksomme på det fysioterapeuti-
ske arbejdsmarked, vilkår for fysioterapeuter, faglig udvikling, forskning, og uddannelse. 
 
 
2.2._b: Drøftelse og beslutning om Danske Fysioterapeuters deltagelse på WP-kon-
gressen i Tokyo maj 2205  

Indstilling: 
Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

• Drøfter og beslutter, om Danske Fysioterapeuter skal sende repræsentativ delegation til 
World Physiotherapy Congress i Tokyo, maj 2025. 

Resumé: 
The World Physiotherapy congress planlægnings komitté har inviteret Jeanette Præstegaard for at 
deltage i en discussion session med titlen ”Should physiotherapy be a business?” 
Kongressen finder sted d. 29. – 31. maj i Tokyo.  
Deadline for tilbagemelding er d. 15. januar. 
Ifølge World Physiotherapy policy medfølger der ikke honorar, kongresafgift, eller dækning af andre 
betalinger eller udgifter med invitationen. 
Det er muligt at tilmelde sig som early bird (ca. 5714,80 kr) indtil d. 30. januar 2025. Derefter koster 
kongresafgiften ca. 6.406 – 7.098, samt transport, ophold og forplejning pr. person. 
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Vi har i skrivende stund ikke modtaget svar om, hvorvidt man kan deltage online i discussion sessi-
ons. 
 
 
2.3: Deling af rapporten fra Mindwork 

Indstilling: 
Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

• Drøfter og beslutter, hvordan Mindwork rapport, bilag og anbefalinger skal håndteres ift. til-
gængelighed. 
 

Resumé: 

Mindwork gav deres tilbagemelding på deres fænomenologiske analyse af det psykiske arbejdsmiljø 
til hhv. medarbejdere og Hovedbestyrelse d. 18.12.2024.   

Siden har både Samarbejdsudvalg (uden medarbejdere), MED-udvalget og HB-medlemmer følt sig 
”noget tilbageforladt på perronen”.  
 
Mindwork gav, inden undersøgelsen blev sat i værk, undervejs og på tilbagemeldingsdagen udtryk 
for, en klar anbefaling om, at medarbejdere, ledere (når de ansættes) og HB-medlemmer burde have 
adgang til rapporten i fysisk form og ikke i elektronisk form. Anbefalingen begrundede de i risikoen for 
læk af rapporten og dermed følsom information om foreningen, særligt set i lyset af deres tidligere 
erfaringer og af vores konkrete erfaringer med læk af fortroligt stemplet dokument. 
Da der unægtelig er ulige vilkår ift. at kunne tilgå Holmbladsgade (læs: geografiske udfordringer) for 
at læse rapporten m.m. i papirformat, er der naturligt behov for at drøfte, hvordan vi kan arbejde klogt 
og tillidsbaseret videre med håndteringen af rapporten, bilag og anbefalingerne. 
 
 
3. Sager til orientering 

3.1 OK 25 og private overenskomster 

Indstilling: 
Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

• Får en orientering om hvad status er på OK25 forhandlingerne på det private arbejdsmarked  
• Får en overordnede orientering om, hvilke typer af private overenskomster Danske Fysiotera-

peuter har og (kan) indgå, og hvordan HBs involvering traditionelt har været i forbindelse med 
indgåelse og fornyelse af private overenskomster 
 

Resumé: 
Der har fra HBs side, været et ønske om, at blive opdateret på overenskomstforhandlingerne på det 
private arbejdsmarked samt at få en overblik over hvilke type af private overenskomster Dfys har og 
indgår. 
Hertil er udarbejdet notatet ”Private overenskomster hos Danske Fysioterapeuter – et overblik”, hvor 
overenskomsterne er blevet inddelt i 4 kategorien med en kort hertil følgende forklaring. 
Hvad angår OK25 forhandlingerne vil der ske en mundtlig orientering suppleret af et sæt PP slides. 
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3.2 Oprettelse af erhvervsudvalg 

Indstilling: 
Det indstilles,   

• At Hovedbestyrelsen på sit møde den 24. januar 2025 behandler et punkt om oprettelse om et 
erhvervsudvalg. 
 

Resumé: 
På Repræsentantskabet 2022, blev det med forslag 17 besluttet at Hovedbestyrelsen skal se på et 
Udvalg for erhvervs- og praksisvikling.  
På sekretariatsniveau har der været drøftelser af at dette kunne involvere arbejdet fra Udvalg for 
Sundhedsforsikringer til et mere generelt Erhvervsudvalg, som har fokus på erhvervsmæssige per-
spektiver, herunder arbejdet med sundhedsforsikringer. 
 
 
3.3 Samarbejdsudvalg med Dansk Selskab for Fysioterapi 

Indstilling: 
Det indstilles, at hovedbestyrelsen:  

• Drøfter forberedelse til første møde for styregruppe til samarbejdsaftale mellem HB, DSF og 
faglige selskaber  

 
Resumé: 
Repræsentantskabet besluttede at der skal udarbejdes en samarbejdsaftale gældende for samarbej-
det mellem Hovedbestyrelsen og Dansk Selskab for Fysioterapi og de faglige selskaber. Til arbejdet 
er der nedsat en styregruppe, som skal varetage dialogen med Dansk Selskab for Fysioterapi, som 
på vegne af de faglige selskaber giver deres forslag til indhold af aftalen.  
Styregruppen udgøres af 7 medlemmer: 
 

1. Jeanette Præstegaard, HB (formand) 
2. Peter Johansen, HB 
3. Lau Rosborg, HB 
4. Rasmus Gormsen, DSF (formand) 
5. Christine Ginnerup, DSF (næstformand) 
6. Linnea Nedergaard Møller DSF-bestyrelse 
7. Lars Damsbo, formand Dansk Selskab for Sportsfysioterapi 

 
HB skal drøfte forberedelsen af første møde i styregruppen d. 28. januar 2025. Dansk Selskab for 
Sportsfysioterapi afholder generalforsamling d. 23. januar hvor der evt. vil blive fortaget ændringer i 
vedtægter. Der orienteres om dette på HB-mødet. 
 
Af bilag fremgår opdaterede vedtægter for Danske Fysioterapeuter §27. Heri fremgår det bl.a. .at de 
faglige selskaber er selvstændige foreninger og uafhængigt af Danske Fysioterapeuter kan ændre i 
deres vedtægter. 
 
 
4. Eventuelt 
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